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В статье раскрываются проблемы реализации законодательства, регламентирующего долж-
ностные полномочия государственных служащих и применение юридической ответственности за 
должностные преступления в России конца XVIII в., на примере Новгородской губернии. На основе ана-
лиза законодательства и исследования материалов судебной практики определены общие тенденции 
и особенности осуществления прав и обязанностей государственными служащими в системе губерн-
ских органов власти и страны в целом.
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Th e article reveals the problems of the legislation implementation in regulating the offi  cial powers 
of civil servants and the application of legal responsibility for offi  cial crimes in Russia at the end of the 
XVIII century on the example of the Novgorod province. General tendencies and peculiarities of the exercise 
of rights and duties by civil servants in the system of provincial authorities and the country as a whole are 
determined, based on the analysis of legislation and the study of materials of judicial practice.
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